
P  R O T O K Ó Ł 

z XIII Sesji Rady Gminy Kruszyna odbytej w dniu 29 kwietnia  2008r. 

 Zagadnienia:  

1. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy. 
2. Interpelacje i zapytania radnych. 
3. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 2007 rok. 
4. Podjęcia uchwały w sprawie nadania statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Kruszynie. 
5. Podjęcia uchwały w sprawie zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej 

będących w zakresie zadań własnych gminy. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zasad przyznawania pomocy w formie sprawienia pogrzebu.  
7.  Informacja w sprawie realizacji  Programu Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi za 

2007 rok. 
8. Zatwierdzenie rocznego sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w 

Kruszynie za 2007r. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia gminy Kruszyna do Lokalnej Grupy Działania – 

„Razem na Wyżyny”. 
10. Przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2007r. oraz podjęcie uchwały w 

sprawie absolutorium dla Wójta Gminy. 
11. Wprowadzenia zmian do budżetu gminy Kruszyna na 2008r., oraz zagospodarowanie wolnych 

środków finansowych pochodzących z lat ubiegłych.  
12. Podjęcie uchwały w sprawie zwiększenia wydatków Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 
9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
10.  Informacje bieżące i wolne wnioski. 
11. Zamknięcie obrad XIII Sesji Rady Gminy Kruszyna. 

 
 
 

Podjęte uchwały: 

− Nr XIII/71/08 w sprawie nadania statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Kruszynie, 

− Nr XIII/72/08 w sprawie  zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy 
społecznej będących w zakresie zadań własnych gminy, 

− Nr XIII/73/08 w sprawie zasad sprawienia pogrzebu, 
− Nr XIII/74/08 w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Gminnej 

Biblioteki Publicznej w Kruszynie, 
− Nr XIII/75/08 w sprawie przystąpienia do stowarzyszenia „Razem na Wyżyny”, 
− Nr XIII/76/08 w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wykonania 

budżetu gminy za 2007r, 
− Nr XIII/77/08   zmian do budżetu gminy Kruszyna na rok 2008r, z podziału nadwyżki 

z lat ubiegłych, 
− XIII/78/08 w sprawie zmian do budżetu gminy Kruszyna na 2008r, 
− Nr XIII/79/08 zmieniająca uchwałę nr X/57/07 Rady Gminy Kruszyna z dnia 

28.12.2007r. w sprawie zatwierdzenia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2008r., 

− Nr XIII/80/08 w sprawie zawarcia  porozumienia o przystąpieniu do wspólnej 
realizacji projektu pod nazwą „Przebudowa uzupełniającej sieci dróg powiatowych 



Subregionu Północnego tj. przebudowa drogi powiatowej Nr 1025 /ul.Żwirki i 
Wigury/ w m.Widzów, 

− Nr XIII/81/08 w sprawie zawarcia  porozumienia o przystąpieniu do wspólnej 
realizacji projektu pod nazwą ”Szlak Reszków – Muzyka i Konie” 

− Nr XIII/82/08 w sprawie zawarcia  porozumienia o przystąpieniu do wspólnej 
realizacji projektu pod nazwą „system selektywnej zbiórki odpadów komunalnych”, 

− Nr XIII/83/08 w sprawie zawarcia  porozumienia o przystąpieniu do wspólnej 
realizacji projektu pod nazwą”E-powiat”, 

− Nr XII/84/08 w sprawie udzielenia Samorządowi Powiatu Częstochowskiego 
pomocy   finansowej  na remonty dróg powiatowych przebiegających przez teren 
gminy Kruszyna, 

−    Nr XIII/85/08 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla miasta Częstochowy na  
zakup samochodu specjalnego dla Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej w 
Częstochowie. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Protokół Nr XIII/2008 
z XII  Sesji Rady Gminy Kruszyna odbytej w dniu 19 marca 2008r.  w budynku Urzędu 

Gminy  w Kruszynie w godz. 9.00 – 12.30 
 
Obradom przewodniczy Przewodniczący Rady Gminy –  Marian Klekot 
Protokolant –podinspektor Grażyna Olczyk 
Radnych obecnych – 12   /3 radnych nieusprawiedliwionych/ 
 
W obradach Sesji udział biorą: 
 

1. Wójt Gminy – Bogusław Mielczarek 
2. Zastępca Wójta – Zbigniew Zasępa 
3. Sekretarz Gminy – Marzena Żemejda Przerada 
4. Skarbnik Gminy – Jerzy Hejduk 
5. Kierownik GZO – Anna Bednarek 
6. Kierownik GOPS – Iwona Organka  
7. Radca Prawny – Barbara Janik 

  oraz sołtysi wg załączonej listy obecności. 

Porządek obrad sesji 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Przyjęcie porządku dziennego obrad Sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 
4. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 2007 rok. 
7. Podjęcia uchwały w sprawie nadania statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Kruszynie. 
8. Podjęcia uchwały w sprawie zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej 

będących w zakresie zadań własnych gminy. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zasad przyznawania pomocy w formie sprawienia pogrzebu.  
10.  Informacja w sprawie realizacji  Programu Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi za 

2007 rok. 
11. Zatwierdzenie rocznego sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w 

Kruszynie za 2007r. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia gminy Kruszyna do Lokalnej Grupy Działania – 

„Razem na Wyżyny”. 
13. Przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2007r. oraz podjęcie uchwały w 

sprawie absolutorium dla Wójta Gminy. 
14. Wprowadzenia zmian do budżetu gminy Kruszyna na 2008r., oraz zagospodarowanie wolnych 

środków finansowych pochodzących z lat ubiegłych.  
15. Podjęcie uchwały w sprawie zwiększenia wydatków Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 
15A.Podjęcie uchwał w sprawie przystąpienia do porozumienia  dla realizacji zadań            

subregionalnych z powiatem częstochowskim i innymi gminami oraz udzielenia 
pomocy finansowej miastu Częstochowa  w przedmiocie zakupu sprzętu 
p.pożarowego. 

16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
17.  Informacje bieżące i wolne wnioski. 
18. Zamknięcie obrad XIII Sesji Rady Gminy Kruszyna. 



 
Ad.pkt.1 
 
Otwarcia obrad XIII Sesji Rady Gminy Kruszyna dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
Marian Klekot, witając Radnych i zaproszonych. Na podstawie listy obecności stwierdza, że 
w obradach Sesji uczestniczy 12 radnych, czyli  80% składu osobowego Rady, co stanowi ze 
obrady będą prawomocne. 
                                               ( lista obecności w załączeniu) 

Ad.pkt.2 
 
Projekt porządku obrad został Radnym przesłany. Przewodniczący informuje, że zachodzi 
potrzeba rozszerzenia porządku obrad. Proponuje się aby wprowadzić punkt  15A - podjęcie 
uchwał  w sprawie przystąpienia do porozumienia  dla realizacji zadań            
subregionalnych z powiatem częstochowskim i innymi gminami oraz udzielenia pomocy 
finansowej miastu Częstochowa  w przedmiocie zakupu sprzętu p.pożarowego. 
 

W wyniku głosowania proponowany porządek przyjęty zostaje jednogłośnie tj. 11 głosami 
„za” 

( porządek obrad podano wyżej ) 

 

Ad.pkt.3 
 
Przewodniczący stwierdza, że do protokołu  z  poprzedniej Sesji nie wniesiono uwag i 
wnioskuje o przyjęcie tego protokołu bez odczytywania.  W tym momencie głos zabiera 
Radny Jacek Jędrzejkiewicz zgłaszając uwagę do protokołu z poprzednie sesji, w kwestii 
braku uzupełnienia o jakim mówił na poprzedniej sesji Rady Gminy.  
Wyjaśnień udzieliła Prawnik P. Barbara Janik informując, że należało złożyć taki wniosek na 
ręce Przewodniczącego Rady. W tym momencie głos zabrała Sekretarz Gminy P. Marzena 
Żemejda-Przerada cytując zapis § 32 statutu gminy, z którego wynika, że uwagi takie należało 
składać na poprzedniej sesji. Natomiast aktualnie uwagi te są już nieuzasadnione.  
Rady Jacek Jędrzjekiewicz – uznał, że został  niedoinformowany w jaki sposób należy 
zgłaszać uwagi co do zapisów protokołu, natomiast zależy mu na zamieszczeniu tego 
wystąpienia i prosi o wyjaśnienie w jaki sposób ma postąpić aby jego wypowiedź w sprawie 
oświaty znalazła odzwierciedlenie w  protokole. 
Wójt – proponuje, aby uwagi swoje zgłosił na piśmie, które zostanie dołączone do protokołu i 
tym sposobem zostaną uwagi zamieszczone. 
W drodze głosowania protokół zostaje przyjęty 10 głosami „za” przy 1 głosie  „przeciw” 
 
W tym momencie przybył na dzisiejszą sesje Radny Andrzej Dyksy. Aktualnie obecnych 
Radnych jest 12. 
 



Ad.pkt.4 
 
Wójt Gminy składa sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym: 
− W dniu 17 kwietnia  2008r. odbył się  pierwszy ustny przetarg nieograniczony na sprzedaż 

3 działek w Kijowie  pod zabudowę letniskową. Wielkość działek - 1174m2 , 1227, 1318 
m2   Do przetargu przystąpiły 2 osoby spełniające warunku zawarte w  ogłoszeniu. Działki 
zostały zbyte  za  kwotę : 23.940,00 zł, 25.220,00 zł i 27.100,00 zł . przy cenach 
wywoławczych odpowiednio 23.696,00 zł, 24.746,00 zł,  26.547,00 zł Łączna kwota 
uzyskana ze sprzedaży 76.260,00 zł netto  ( brutto 93.037,20 zł )  

− Do sprzedaży przeznaczone będą jeszcze działki pod uprawy polowe oraz nieruchomość 
zabudowana w Babach 41, która szacowana jest na wartość ok. 220 tys. zł. 

− Agencja Nieruchomości Rolnych Oddział Terenowy w Opolu Administracja Mienia 
Niezagospodarowanego w Oleśnie podała na okres 35 dni ( do 14 maja 2008r.)  do 
publicznej wiadomości wykaz nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży                tj. 
działki nr 465/1 obręb Baby  o pow. 0,29ha -  grunty orne klasy IVa i IVb,  
przeznaczony dla osób które mogą skorzystać z prawa pierwokupu za  cenę  2.800,00 zł   
Osoby kutym przysługuje prawo pierwokupu mogą złożyć oświadczenia o zamiarze 
kupna. Po bezskutecznym upływie terminu – nieruchomość sprzedana zostanie w drodze 
przetargu publicznego. Ogłoszenie to wywieszone jest na tablicy ogłoszeń w Urzędzie 
Gminy, 

− Zgodnie z przepisami ustawy o ubezpieczeniach obowiązkowych rozpoczęto 
przeprowadzanie kontroli zawarcia umów ubezpieczeń obowiązkowych w rolnictwie.  
W roku 2008 dokonano 85 kontroli spełnienia obowiązku zawarcia umów   ubezpieczenia 
OC rolników  i budynków wchodzących w skład gospodarstwa rolnego od ognia i innych 
zdarzeń losowych. W 16 przypadkach kontrolowani rolnicy  nie posiadali dokumentów 
obowiązkowego ubezpieczenia  budynków i odpowiedzialności cywilnej rolników. 

− Opracowany został Gminny Plan Gospodarki Odpadami, który przekazany został do 
zaopiniowania przez Zarządu Powiatu i Województwa, 

− Zorganizowane zostało spotkanie z przedstawicielami firm zajmujących się wywozem 
odpadów, którego tematem były górne stawki opłat oraz wprowadzenie selekcja odpadów. 
Oczekujemy na propozycje od firm co do stawek opłat natomiast nie podjęto ustaleń w 
sprawie zbiórki odpadów, 

− Przy udziale firmy”METALL-KOGA” z Częstochowy  przeprowadzony został  przegląd 
w sprawie oznakowania ulic w naszych miejscowościach. Dokonana zostanie wycena tego 
oznakowania przez firmę od czego uzależniona jest realizacja przedsięwzięcia,  

− W związku z ogłoszeniem przez Zarząd Województwa Śląskiego naboru wniosków                       
w ramach Działania 9.2. Infrastruktura lecznictwa otwartego Priorytet IX. Zdrowie                   
i rekreacja Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 2007 - 
2013 trwają prace nad przygotowaniem wniosku pn. „Przebudowa i rozbudowa 
przychodni lekarskiej przy ulicy Kmicica 10 w Kruszynie”.  Przewidywany koszt 
przygotowania dokumentacji to kwota 8.662,00zł 

− Złożone zostały również dwa wnioski w ramach ogłoszonego Konkursu Przedsięwzięć 
Odnowy Wsi: „Budowa trybun na boisku piłkarskim w miejscowości Widzów” oraz 
„Budowa placu zabaw w miejscowości Teklinów,  

 



− Podpisano w dniu 22 kwietnia 2008 r. umowę  na wykonanie projektu remontu ul. 
Księżycowej oraz części ul. Pocztowej w Kruszynie z Panem Łukaszem Wasilewskim – 
Przedsiębiorstwo Konsultacyjno-Doradczo-Usługowe „WODREX” za cenę brutto 
5978,00 zł. Termin realizacji 30 maj 2008 r. 

− Wykonano naprawę nawierzchni  żużlowych w Kijowie (kierunek Jankowice) oraz w 
miejscowości Widzów ul. Krótka na podstawie umowy zawartej z P. Eugeniuszem Mindą - 
koszt naprawy łącznie brutto 3667,32 zł. 

− Podpisano w dniu 03 kwietnia 2008 roku umowę z Prywatnym Zakładem Usług 
Drogowych Eugeniusz Minda na usługę równiarką i koparką, okres realizacji od 04 
kwietnia 2008 r. do dnia 31 grudnia 2008 r. Koszt jednostkowy usługi  
       - równiarka 75 zł/godzinna netto. 
       - koparka 55 zł/godzinna netto. 
 W ramach usługi wykonano już odbudowę rowu w m. Bogusławice ul. Grabowska. 

− Podpisano w dniu 23 kwietnia 2008 r. umowę z P.P.H.U. „POLMAX” Jan Polaczek na 
wykonanie remontu cząstkowego nawierzchni asfaltowych dróg gminnych mieszanką  
grysowo-emulsyjną przy użyciu Patchera. Termin realizacji. do dnia 23 maja  2008 r. 
Koszt jednostkowy brutto 414,80 zł za tonę wbudowanej masy, 

− Podpisano w dniu 20 marca 2008 r. porozumienie z Powiatem Częstochowskim na 
wspólne finansowanie remontu nawierzchni w technologii nakładek bitumicznych na 
drodze powiatowej 1025 S Kruszyna – Baby – Jacków oraz na drodze powiatowej 1002 S 
DK-1 – Łęg – DK-1 na łącznej długości 920 m. Gmina przeznaczy na zadanie 50.000 zł. 

− Dowieziono żużel hutniczy na naprawę dróg  w miejscowości Baby -  , Widzów –Jacków 
Pustkowie, Wikłów – droga prowadząca pod most, 

−   Otrzymano projekt umowy na dzierżawę słupów energetycznych na których      
zamontowane są oprawy oświetleniowe będące własnością Gminy, Zakład Energetyczny 
zaproponował 1,50 zł + VAT za 1 słup, trwają negocjacje w tej sprawie. 

− Przeprowadzono analizę rynku dotyczącą zamówienia na wykonanie dokumentacji 
projektowo – kosztorysowej w ilości 27 szt. dla rozbudowy sieci i urządzeń 
energetycznych dla potrzeb oświetlenia drogowego na terenie gminy Kruszyna. 
Do składania ofert zaproszono  sześciu wykonawców. żaden z wykonawców nie jest  
zainteresowany, 

− Złożono w dniu 28.04.2008 r. zapytanie o wykonanie przez ENION GRUPA TAURON 
S. A. Rejon Dystrybucji Częstochowa Teren rozbudów oświetlenia drogowego w 
następujących miejscowościach:  

1. Kolonia Baby – 9 punktów świetlnych, 
2. Kolonia Baby w kierunku Zdrowej – 7 punktów świetlnych, 
3. Jacków Pustkowie – 1 punkt świetlny, 
4. Kruszyna ul. Sadzawki – 3 punkty świetlne, 
5. Kruszyna ul.Cegielnia – 5 punktów świetlnych, 
6. Kruszyna ul.Leśna i ul.Cegielnia – 4 punkty świetlne, 
7. Kruszyna ul.Huby 4 punkty świetlne, 
8. Teklinów ul.Nowa – 6  punktów świetlnych, 
9. Widzów ul.Kościelna – 4 punkty świetlne, 
10. Widzówek „Saternus” – 2 punkty świetlne, 
11. Widzówek „Zawidzówek” – 3 punkty świetlne, 
12. Widzówek od ul. Kasztanowej – 3 punkty świetlne, 
13. Widzów ul. Północna – 2 punkty świetlne, 



14. Widzów ul. Słoneczna – 2 punkty świetlne. 
Poproszono o sporządzenie wyceny z uwzględnieniem materiałów wymienionych w    
zleceniach oraz wyceny wykonania jedynie usługi montażu urządzeń energetycznych. 
Są to zadania nie wymagające uzyskania pozwolenia na budowę, 

− Podpisano w dniu 16.04.2008 r. porozumienie z ENION GRUPA TAURON S. A. 
odnośnie przekazania zdemontowanych w ramach modernizacji oświetlenia drogowego na 
rzecz  gminy Kruszyna 487 szt. opraw wraz z osprzętem Wartość niezamortyzowanej 
części wartości początkowej tych urządzeń wynosiła 38.706,67 zł. 

− W Lgocie Małej i Teklinowie w ramach prac poscaleniowych trwają roboty na drogach. 
Zmodernizowanych zostanie  23 km dróg na wartość 2mln zł. z  terminem wykonania do 
15 czerwca 2008r. Prace zaawansowane są w ok.60%. 

− W dniu 21 lutego  Okręgowy Urząd miar przeprowadził kontrolę Stanu Legalizacji 
wodomierzy na terenie Gminy Kruszyna. Na 1440 szt 1332 szt nie posiadały ważnej cechy 
legalizacyjnej. Opracowano harmonogram wymiany wodomierzy w rozbiciu na 
miejscowości.. w pierwszej kolejności wymienione będą wodomierze najstarsze 
montowane w Bogusławicach i Kruszynie. Aktualnie  wymienionych zostało  60 
wodomierzy na terenie miejscowości Kruszyna oraz pojedynczo na innych 
miejscowościach,  

− Państwowa Inspekcja Sanitarna W Częstochowie przeprowadziła kontrolę przystanków 
autobusowych na terenie Gminy Kruszyna. Zastrzeżenia wzbudził stan przystanku na 
Babach (ławki, dach, stan powłok malarskich),w  Bogusławicach (ściany i ławki ), Jacków  
(ściany i  ławki).  Z niepokojem należy stwierdzić że zdecydowana większość uszkodzeń 
powstała w wyniku aktów wandalizmu a nie normalnego zużycia. Zostaną podjęte prace 
dążące do usunięcia nieprawidłowości  

− Przystąpiliśmy do realizacji zadania „E-powiat” związanego z elektronicznym obiegiem 
dokumentów. W tym celu  dokonana została analiza elektronicznego obiegu dokumentów, 
aktualizacja sprzętu komputerowego i oprogramowania oraz  opracowane zostały karty 
informacyjne świadczonych przez Urząd usług. Prowadzone są prace do przygotowania 
kwalifikowanego podpisu elektronicznego,  

− Do Urzędu Pracy w Częstochowie złożony został wniosek o zorganizowane robót 
publicznych dla dwóch  pracowników gospodarczych, 

− Zakupiono dla Gminnej biblioteki Publicznej w Kruszynie i Filii w Widzowie 385 
woluminów nowości książkowych z różnych dziedzin wiedzy na kwotę 6.625 zł. 

− W miesiącu kwietniu GBP w Kruszynie ogłosiła nabór na stanowisko Koordynatora ds. 
kultury i promocji gminy w wymiarze ½ etatu. Do dnia 23.04.2008r. w którym minął 
termin składania dokumentów wpłynęły 4 oferty. W najbliższych dniach po zwołaniu 
komisji zostanie wyłoniony kandydat. 

− W dniu 8 kwietnia odbył się sprawdzian dla uczniów klas VI szkół podstawowych a w 
dniach 22-23 kwietnia egzamin gimnazjalny, 

− W dniu 16 kwietnia odbył się VI Halowy Turniej Piłki Nożnej „O Puchar Wójta Gminy 
Kruszyna” zorganizowany przez Szkołę Podstawową i Gimnazjum w Kruszynie. W 
grupie gimnazjów zwyciężyło Gimnazjum Widzów a w grupie szkół podstawowych – 
Szkoła Podstawowa w Jackowie. 

− Kuratorium Oświaty pozytywnie zaopiniowało wnioski o przedłużenie powierzenia 
stanowiska dyrektora w SP Kruszyna i SP Jacków, 



 
− Dyrektorzy złożyli projekty organizacyjne szkół i placówek na rok szkolny 2008/2009 – 

termin zatwierdzenia 30 maj br, 
− Gminne Przedszkole w Lgocie Małej otrzymało zgodę Kuratorium Oświaty na 

wprowadzenie od 1 września 2008r innowacji pedagogicznej pn. „Zabawa w czytanie w 
oparciu o metodę dr Ireny Majchrzak”, 

− Wypłacono podwyżki dla nauczycieli z wyrównaniem od 1 stycznia oraz dla 
pracowników obsługi szkół. Miesięczna kwota podwyżek płac to 15 800,-zł dla 
nauczycieli i 2070,-zł dla pracowników obsługi. 

GOPS podobnie jak w innych miesiącach, w miesiącu kwietniu br wypłacał: 
− zasiłki rodzinne oraz dodatki do zasiłku rodzinnego, świadczenia pielęgnacyjne, 

zasiłki pielęgnacyjne,  zaliczki alimentacyjne dla  383 rodzin i na kwotę   107.692 zł.  
− świadczenia pieniężne z pomocy społecznej tj. zasiłki stałe, okresowe, celowe dla 56 

rodzin na łączna kwotę 15.117 zł. 
− Dożywianiem  objęto 90 dzieci. Miesięczny koszt dożywiania  3.200 zł. 
− W dniu 31 marca 2008r. GOPS złożył wniosek do Urzędu Marszałkowskiego w 

Katowicach o środki finansowe na realizację projektu systemowego w ramach 
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki – Podziałanie 7.1.1 Rozwój i 
upowszechnianie aktywnej integracji przez ośrodki pomocy społecznej. Wniosek 
przeszedł ocenę formalną. O wynikach oceny merytorycznej projektu GOPS zostanie 
poinformowany odrębnym pismem. 
Na realizację projektu w 2008r. zostało przyznane dofinansowanie w kwocie 41.024 
zł. w tym, 10,5% stanowi wkład własny ( wkładem własnym będą zasiłki celowe w 
kwocie 3.898 zł.). 

 
Ad.pkt.5. 
 
Na piśmie interpelacji nie zgłoszono. 
Ustnie do protokołu zgłoszono następujące wnioski: 

Radny Andrzej Dyksy: 
− Zgłasza zapytanie dotyczące  sprawy P.Lisowskiego z Widzowa, 

Radny Henryk Domagała  
− Sprawa dotyczy wykonania odwodnienia ulicy Głownej we wsi Lgota Mała, były 

wypełniane ankiety przez mieszkańców gdzie jako zadanie priorytetowe wskazane 
zostało właśnie to zadanie. Jednak do chwili obecnej brak jest realizacji. 

Radny Stanisław Kulej:  
− Wniosek o uzupełnienie ubytków w nawierzchni drogi w kierunku PKP, 

Radny Józef Wąsikiewicz 
− zgłasza wniosek o interwencję w sprawie budowy dróg przy scaleniu, ponieważ 

budowane drogi nie łączą się w jeden ciąg, drogowy, 
Radny Henryk Kowalski  

− zgłasza wniosek o obniżenie przepustu w drodze polnej obok posesji P.Witolda 
Błaszczyka oraz wnioskuje o nawiezienie na skrzyżowania drogi gminnej Kruszyna-
Bogusławice z drogami polnymi żużla hutniczego. Podczas wyjeżdżania maszyn z 
dróg polnych dochodzi do zabrudzenia nawierzchni ul.Kruszyńskiej i Grabowskiej.   



− Uważa, że Radni nie powinni powtarzać ciągle wniosków dotyczących dróg 
powiatowych, ponieważ gmina nie może przystąpić do ich realizacji, 

Radna Katarzyna Kopera  
− Nie dokończone zostały prace przy budowie dróg podczas scalenia gruntów, 
− Brak realizacji wniosków na drogach powiatowych 

Radny Tomasz Klekot 
− wniosek o naprawę nawierzchni drogi powiatowej w kierunku Jamna, 

Radny Jacek Jędrzejkiewicz 
− czy złożony zostanie wniosek w sprawie dofinansowania budowy hali sportowej w   

Widzowie,  
Sołtys wsi Widzów Adam Musiał : 

− Zgłasza sprawę dotyczącą wywozu śmieci na ul. Spacerowej oraz wnioskuje o 
wykoszenie zarośniętego rowu wzdłuż tej ulicy,, 

− Czy w roku bieżącym będzie konturowana naprawa przystanku PKS? 
− Wniosek o naprawę nawierzchni ul. Łąkowej, 
− Czy wniosek dotyczący skanalizowania Osiedla złożony zostanie do  PROWU 

Sołtys wsi Baby Tadeusz Łapeta: 
− wniosek o usunięcie kiosku że skrzyżowania ponieważ blokuje on przepływ wody w 

przydrożnym rowie, 
− co z realizacja zadania dotyczącego skanalizowania wsi Baby-Jacków, 

Sołtys wsi Widzówek Sławomir Staniec: 
− Wniosek o naprawę zarwanych dwóch przepustów w ciągu drogi gminnej oraz 

udrożnienie rowów, 
Sołtys wsi Teklinów Anna Lampa 

− zgłasza wniosek o naprawę nawierzchni ul. Wspólnej na te okoliczność na ręce Wójta 
składa pisemny wniosek, 

Sołtys wsi Wikłów Aneta Kubik  
− wniosek o oznakowanie przystanku PKS, 
− wniosek o naprawę nawierzchni drogi powiatowej w kierunku Lgoty Małej na odcinku 

obok posesji P.Szpigla 
 

Ad.pkt.6 
 
Przewodniczący wyjaśnia, że złożenie sprawozdania Radzie Gminy jest obowiązkiem 
ustawowym wynikającym  z art.46 ust.6 ustawy o pomocy społecznej. Sprawozdanie 
analizowane było przez Komisję Socjalną oraz pozostałe Komisje Rady. Sprawozdanie 
wszyscy Radni otrzymali.  
Przewodniczący zwraca się z zapytaniem czy zachodzi potrzeba omówienia sprawozdania 
ponownie. Radni uznali, że sprawozdanie było obszerne i wyczerpujące a ponadto 
szczegółowo analizowane na posiedzeniach Komisji. 
Głosów do dyskusji nie zgłoszono. Sprawozdanie przyjęto w drodze głosowania 12 głosami 
„za” 

/Sprawozdanie w złączeniu/. 
                            



 
 
 
Ad.pkt.7 

Projekt uchwały w sprawie nadania statutu GOPS szczegółowo analizowany była na 
posiedzeniach Komisji Rady. Przewodniczący zwraca się z zapytaniem czy będą uwagi bądź 
propozycje do projektu uchwały. Głosów do dyskusji nie zgłoszono. Przewodniczący 
odczytuje projekt uchwały, która w wyniku głosowania przyjęta zostaje 12 głosami ‘za” 
                           /Uchwała Nr XIII/71/08 w załączeniu/ 
 
Po tym punkcie Przewodniczący ogłasza przerwę w godzinach 10.00 – 10.10 
 
Ad.pkt.8 
Przewodniczący informuje, że projekt uchwały dotyczący zasad zwrotu wydatków za 
świadczenia z pomocy społecznej również analizowały wszystkie Komisje Rady. W związku 
z tym odczytuje projekt uchwały i przystępuje do jej przegłosowania. Wynik głosowania – 13 
głosów „za” 
                           /Uchwała Nr XIII/72/08 w załączeniu/ 
 
Ad.pkt.9 
 
Kolejny temat dotyczy sprawy związanej z podjęciem uchwały w sprawie zasad 
przyznawania pomocy w formie sprawienia pogrzebu. Przewodniczący wyjaśnia, że 
wszystkie Komisje Rady zapoznane zostały z projektem uchwały. Odczytuje projekt uchwały, 
która w wyniku głosowania przyjęta została jednogłośnie tj.13 głosami „za” 
                           /Uchwała Nr XIII/73/08 w załączeniu/ 
Ad.pkt.10 

Informacja dotycząca realizacji Programu Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi 
szczegółowo przedstawiła Sekretarz Gminy Marzena Zemejda-Przerada na posiedzeniach 
Komisji. Przewodniczący zwraca się z zapytaniem czy będą uwagi do sprawozdania. Głosów 
do dyskusji nie zgłoszono. Sprawozdanie przyjęto w drodze głosowania 12 głosami „za”. 

Ad.pkt.11 

Kolejny temat dotyczący zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego analizowany był 
przez wszystkie Komisje Rady. Przewodniczący zwraca się z zapytaniem czy będą uwagi na 
projektu. Uwag i propozycji nie zgłoszono w związku z czym Przewodniczący odczytuje 
projekt uchwały, która przyjęta zostaje 12 głosami „za” 

/Uchwała Nr XIII/74/08 w załączeniu/ 

 

 



Ad.pkt.12 

W tym punkcie głos zabiera Zastępca Wójta P.Zbigniew Zasępa w celu wprowadzenia do 
tematu dotyczącego przystąpienia gminy do stowarzyszenia „razem na Wyżyny”.  

Projekt „RAZEM NA WYŻYNY” ukierunkowany jest na zbudowanie trwałych podstaw dla 
rozwoju obszarów wiejskich objętych projektem. Opisane w nim działania będą w 
długofalowej perspektywie służyły poprawie jakości życia mieszkańców, poprzez 
wykorzystanie zasobów ludzkich, naturalnych i kulturowych.  
  Projekt opiera się na działaniach mających na celu dotarcie do społeczności lokalnych ze 
zrozumiałym przesłaniem idei i zasad partnerskiej współpracy na rzecz rozwoju regionu. 
Współdziałanie to będzie realizowane w oparciu o Lokalną Grupę Działania, która będzie 
zarządzać planowaniem strategicznym, a następnie wdrażaniem Zintegrowanej Strategii 
Rozwoju Obszarów Wiejskich. Strategia ta zostanie opracowana w partnerskim procesie 
planistycznym z udziałem mieszkańców terenów objętych projektem. 

Projekt będzie realizowany na obszarze sąsiadujących ze sobą gmin: Mykanów, Miedźno, 
Kłomnice, Kruszyna, Rędziny. Gminy te położone są na terenie dwóch powiatów tj. 
częstochowskiego i kłobuckiego w obrębie województwa śląskiego. Wszystkie gminy objęte 
projektem położone są w miejscu, gdzie łączą się ze sobą dwie największe wyżyny 
południowej Polski – Jura Krakowsko-Częstochowska i Wyżyna Małopolska. 

Celem ogólnym projektu „RAZEM NA WYŻYNY” jest trwałe partnerskie współdziałanie 
mieszkańców obszarów wiejskich dla poprawy jakości życia i zrównoważonego rozwoju przy 
wykorzystaniu walorów naturalnych i kulturowych. W wyniku realizacji projektu powstaną 
solidne fundamenty organizacyjne i programowe dla trójsektorowej współpracy przy pełnym 
zaangażowaniu potencjału ludzi, organizacji społecznych, firm oraz instytucji publicznych 
zakola górnej Warty. 

W wyniku głosowania uchwała przyjęta zostaje jednogłośnie tj. 12 głosami „za” 
 

/Uchwała Nr XIII/75/08 w załączeniu/ 

 
Ad.pkt.13 
 
Przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu za 2007r. oraz  podjęcie uchwały w sprawie 
absolutorium dla Wójta Gminy to zasadniczy temat dzisiejszej Sesji. 
Aby Rada mogła podjąć uchwałę winna zapoznać się z następującymi materiałami: 

− sprawozdaniem Wójta o wykonaniu budżetu, 
− Opinią Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu i wnioskiem tej Komisji dotyczącym 

udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy, 
− Opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie przedłożonego przez Wójta 

Gminy sprawozdania z wykonania budżetu za 2005r., 
− Opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji 

Rewizyjnej, 



Należy tutaj zaznaczyć, że zarówno opinia RIO jak i wniosek Komisji mają jedynie charakter 
pomocniczy a nie wiążący. 
Decyduje bowiem wola Rady, jej ocena działań Wójta w przedmiocie wykonania budżetu. 
Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2007r. wszyscy Radni otrzymali.  
Sprawozdanie to w części tabelarycznej i opisowej złożone zostało przez Wójta do 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach w celu uzyskania opinii.  
Opinia taka wpłynęła w dniu 4 kwietnia br./Przewodniczący odczytuje treść opinii/ 
Zgodnie z art.18a ustawy o samorządzie gminnym, sprawozdanie rozpatrzyła Komisja 
Rewizyjna na swym posiedzeniu w dniu 25 marca 2008r. występując z wnioskiem do Rady 
Gminy o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wykonania budżetu.  
Wniosek ten Komisja przedłożyła także do zaopiniowania Regionalnej Izbie Obrachunkowej 
w Katowicach – odczytana został przez Przewodniczącego treść wniosku oraz opinia RIO o 
wniosku Komisji Rewizyjnej. 
 
Nadmieniam także, iż sprawozdanie analizowała Komisja Gospodarki i Mienia, której zakres 
obejmuje całokształt gospodarki finansowej gminy. Przewodniczący oddaje głos 
Przewodniczącemu  Komisji – Radnemu  Andrzejowi Krzypkowskiemu w celu przedłożenia    
stanowiska Komisji /opinia w załączeniu/. 
 
 
Radny Jacek Jedrzejkiewicz – zgłasza pytanie w jaki sposób Wójt zamierza zlikwidować 
powstały w budżecie oświaty deficyt w kwocie 1 mln zł,  koszty utrzymania uczniów są 
bardzo zróżnicowane od 4 – 8 tys.zł , za te pieniądze można realizować zadania ważne dla 
gminy takie jak drogi czy sale sportowe. 
W odpowiedzi Wójt wyjaśnia, że nie jest to deficyt, są to koszty utrzymania przedszkoli, 
administracji oraz dowozu dzieci do szkół. Gmina otrzymuje subwencje dla oświaty, która 
pokrywa koszty utrzymania ucznia oraz wynagrodzenia nauczycieli. Gmina nie może 
uzyskiwać dochodów z oświaty. Zadania realizowane przez gminę są społeczne, przecież 
kultura czy sport też nie przynosi dochodów do budżetu gminy.  
Wójt podkreślił, że jego program wyborczy przewidywał utrzymanie placówek oświatowych 
w obecnym stanie, jeżeli wola rady będzie taka, aby zlikwidować część placówek to 
przystąpimy do tego zadania. 
 
Radny Jacek Jędrzejkiczeicz – wobec tego Rada winna znaleźć inne wyjście z powstałej 
sytuacji tj.takich dużych kosztów utrzymania placówek oświatowych. 
Przewodniczący odczytuje projekt uchwały, który w wyniku głosowania przyjęta zostaje 
jednogłośnie tj 12 głosami „za” 
 

/Uchwała Nr XIII/76/08 w załączeniu/ 
 
 
 
 
 



Ad.pkt.14 
 
Proponowane zmiany do budżetu w zakresie podziału nadwyżki budżetowej były 
przedmiotem posiedzeń komisji gdzie uzyskały pozytywną opinię. Opinię taka wydała 
również Komisja Gospodarki i Mienia. Przewodniczący prosi Radnego Andrzeja 
Krzypkowskiego o odczytania w/w opinii.  /Opinia stanowi załącznik do protokołu/ 
W uzupełnieniu Skarbnik wyjaśnia, że zgodnie z wnioskami Komisji zwiększono kwoty dla: 

− OSP Jacków do kwoty 8.000zł, 
− Szkoły i Przedszkola w Lgocie Małej do kwoty 4.600zł, 
− Klubu Sportowego „Polonia-Unia” do kwoty 1500zł, 

Ponadto na działalność sportową zwiększona środki finansowe o dodatkowe 7.000zł. 
Radny Jacek Jędrzejkiewicz- wnioskuje aby proponowana kwotę na działalność sportową 
przeznaczyć dla Klubu Sportowego „Polonia-Unia”. W takim przypadku nie będzie zgłaszał 
uwag co do sfinansowania remontu pomieszczenia znajdującego się w budynku remizy OSP 
w Bogusławicach.  
Skarbnik informuje, że podział środków finansowych odbywa się w drodze konkursu i nie 
można zapewnić, że te środki otrzyma ten Klub Sportowy.  
Radny Jacek Jędrzejkiewicz – w związku z tym proponuję aby opracować tak ogłoszenie, 
aby ograniczyć udział innych stowarzyszeń w konkursie. 
Sekretarz Marzena Żemejda-Przerada – zasady ogłoszenia konkursów wynikają z zapisów 
ustawy i na tą chwilę nie potrafię odpowiedzieć, czy istnieje możliwość wprowadzenia takich 
ograniczeń. 
Radny Józef Wąsikiewicz – co z wnioskiem w sprawie ogrodzenie placu w Teklinowie? 
Zastępca Wójta Zbigniew Zasępa – ogrodzenie placu zabaw przewidziane jest w projekcie 
łącznie z jego zagospodarowaniem. Aktualnie przewidziane jest 500zł na zakup trawy i 
obsiane planu. 
W wyniku głosowania uchwała przyjęta zostaje jednogłośnie tj. 12 głosami „za” 
 

/Uchwała Nr XIII/77/08 w załączeniu/ 
 
 

Przewodniczący informuje, że zmiany do budżetu szczegółowo analizowane były na  
posiedzeniach wszystkich Komisji Rady a Komisja Gospodarki i Mienia wydała pozytywną 
opinię. 
Pokrótce zmiany dotyczą: 

− Zwiększenia się plan dochodów  i wydatków budżetu gminy o kwotę 32.055zł, 
− Dokonuje się przeniesień w planie wydatków budżetu gminy na rok bieżący poprzez 

zwiększenie i zmniejszenie o kwotę 22.690zł, 
− Dokonuje się zmian w wieloletnim planie inwestycyjnym zgodnie z załącznikami. 

Uwag i propozycji nie zgłoszono. Przewodniczący odczytuje projekt uchwały, która w 
wyniku głosowania przyjęta zostaje jednogłośnie tj. 11 głosami „za” /Podczas głosowania 
obecnych na sali 11 radnych/ 

/Uchwała Nr XIII/78/08 w załączeniu/ 



 
 

Ad.pkt.15 
 
Przewodniczący informuje, że temat dotyczący zwiększenia wydatków w Gminnym 
Programie Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych szczegółowo 
analizowały wszystkie Komisje. Uwag i propozycji nie zgłoszono dlatego przewodniczący 
odczytuje projekt uchwały, która w wyniku głosowania przyjęta zostaje 12 głosami „za”. 
 

/Uchwała Nr XIII/79/08 w załączeniu/ 
 

Po tym punkcie obrad Przewodniczący ogłasza przerwę 11.20 – 11.30 
 
Ad.pkt.15A 
 
Przewodniczący informuje, że propozycje podjęcia uchwał w sprawie przystąpienia realizacji  
zadań subregiolanych były tematem posiedzeń Komisji. Głosów do dyskusji nie zgłoszono 
dlatego też Przewodniczący odczytuje kolejno projekty uchwały. 
 
Uchwała  w sprawie zawarcia  porozumienia o przystąpieniu do wspólnej realizacji projektu 
pod nazwą „Przebudowa uzupełniającej sieci dróg powiatowych Subregionu Północnego tj. 
przebudowa drogi powiatowej Nr 1025 /ul.Żwirki i Wigury/ w m.Widzów, w wyniku 
głosowania przyjęta zostaje jednogłośnie tj.12 głosami „za” 
 

/Uchwała Nr XIII/80/08 w załączeniu/ 
 
 
Uchwała w sprawie zawarcia  porozumienia o przystąpieniu do wspólnej realizacji projektu 
pod nazwą ”Szlak Reszków – Muzyka i Konie” przyjęta zostaje 12 głosami „za” 
 

/Uchwała Nr XIII/81/08 w załączeniu/ 
 
Kolejna uchwała  w sprawie zawarcia  porozumienia o przystąpieniu do wspólnej realizacji 
projektu pod nazwą „system selektywnej zbiórki odpadów komunalnych”, również przyjęta 
zostaje jednogłośnie tj . 12 głosami „za” 
 

/Uchwała Nr XIII/82/08 w załączeniu/ 
 

 
Uchwała  w sprawie zawarcia  porozumienia o przystąpieniu do wspólnej realizacji projektu 
pod nazwą”E-powiat”, w wyniku głosowania przyjęta zostaje również jednogłośnie tj. 
12głosami „za” 

/Uchwała Nr XIII/83/08 w załączeniu/ 
 
 



Uchwała w sprawie udzielenia Samorządowi Powiatu Częstochowskiego pomocy   
finansowej  na remonty dróg powiatowych przebiegających przez teren gminy Kruszyna, w 
wyniku głosowania przyjęta zostaje jednogłośnie. 
 

/Uchwała Nr XIII/84/08 w załączeniu/ 
 
Ostatnia uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla miasta Częstochowy na  zakup 
samochodu specjalnego dla Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej w 
Częstochowie, przyjęta zostaje 11 głosami  „za’ , przy 1 głosie „wstrzymującym” 
 

/Uchwała Nr XIII/85/08 w załączeniu/ 
 

Ad.pkt.16 
 
Odpowiedzi na pytania Radnych udziela Zastępca Wójta Zbigniew Zasępa: 
Radny Andrzej Dyksy – sprawa wykonania przyłącza wodociągowego do posesji P. 
Lisowskiego będzie przedmiotem na kolejnej sesji gdzie w szczegółach temat zostanie 
przedstawiony,  
Radny Henryk Domagała – ankietowanie dotyczące ul. Głównej prowadzone było w celu 
opracowania strategii gminy, 
Radny Stanisław Kulej – zadania drogowe będą realizowane w ciągu roku i również ubytki w 
nawierzchni zostaną uzupełnione, 
Radny Józef Wąsikiewicz – będzie interweniować w sprawie budowy dróg, 
Radny Henryk Kowalski – zadanie zostanie wykonane w ramach bieżącego utrzymania dróg, 
Radna Katarzyna Kopera – trwają roboty dotyczące budowy dróg polnych we wsi Lgota 
Mała, termin realizacji zadania do 15.06.2008r. Jeżeli chodzi o drogi powiatowe – 
przedstawiciel PZD przyjęli wnioski na poprzedniej sesji i myślę że sukcesywnie będą 
realizowane,  
Radny Tomasz Klekot -  budowa drogi powiatowej w kierunku Jamna zgłoszona jest do 
dofinansowania z WFOGR, 
Radny Jacek Jędrzjekiewicz  - do końca maja trwa nabór wniosków, posiadamy projekt, 
ważne pozwolenie na budowę, aktualnie zlecone zostało studium wykonalności. Po 
skompletowaniu dokumentów wniosek  zostanie zgłoszony do konkursu., 
Sołtys wsi Widzów - w ramach bieżącego utrzymania dróg przeprowadzona zostanie 
konserwacja rowu oraz remont nawierzchni ul.Łąkowej.  Natomiast na remonty przystanków 
PKS zabezpieczona została kwota 10 tys.zł i w ramach tych środków będziemy prowadzić 
roboty.  Wniosek dotyczący skanalizowania Osiedla złożony zostanie do Programu 
Odbudowy Obszarów Wiejskich chwili   ogłoszenia konkursu.  
Sołtys wsi Baby – z powodu śmierci dzierżawcy umowa straciła ważność. Rodzina 
zadeklarowała usunięcie kiosku do końca maja br. po czym rów zostanie udrożniony, 
Sołtys wsi Widzówek – zarwane przepusty zostały naprawione natomiast udrożnienie rowów 
przeprowadzimy po obniżeniu  poziomu wód, myślę  że na czas żniw zadanie zostanie 
wykonane. 
Sołtys wsi Teklinów – w ramach bieżącego utrzymania dróg zostaną wykonane naprawy 
nawierzchni ul.Wspólnej, 



Sołtys wsi Wikłów – oznakowanie przystanku leży w gestii PZD, ponieważ jest do droga 
powiatowa. Gmina nie może ustawić żadnych znaków bez zgody administratora.  Natomiast 
wniosek dotyczący naprawy nawierzchni drogi obok posesji P.Szpigal jest uzasadniony i 
przekazany zostanie do PZD w Częstochowie.  
 
Ad.pkt.17 
 
W tym punkcie obrad Przewodniczący udziela głosu Wójtowi, który skierował słowa 
podziękowania  wszystkim radnym, pracownikom urzędu gminy, sołtysom za udzieloną 
pomoc w realizacji zadań zawartych w uchwale budżetowej.  
 
Przewodniczący informuje, że otrzymał od członków Komisji Rewizyjnej protokół z 
posiedzenia w którym nastąpiła zmiana funkcji przewodniczącego Komisji.  Temat ten będzie 
wprowadzony do porządku obrad kolejnej sesji rady Gminy.  
 
Radny Jacek Jędrzejkiewicz – uważa, że w budżecie oświaty powstaje deficyt, który 
uzupełniany jest środkami finansowymi z budżetu gminy.   
Skarbnik wyjaśnia, ze plan wydatków w oświacie wynosi 4.472 tys.zł z czego 3.229zł to 
subwencja oświatowa, która w pełni zabezpiecza wynagrodzenia nauczycieli.  Kwota 1.243zł 
to koszty utrzymania przedszkoli, obsługi i dowozu dzieci. 
 
Ad.pkt.18 
 
Ponieważ ustalony porządek obrad został w całości zrealizowany Przewodniczący zamyka 
obrady XIII Sesji Rady Gminy Kruszyna. 
 
Protokół sporządziła: 
 

 


